Τα ταξίδια του παππού μου (συνέχεια)

ΓΡΑΜΜΑΤΙΚΕΣ ΑΣΚΗΣΕΙΣ
1. Να μεταφέρεις το παρακάτω κείμενο στο Στιγμιαίο (Συνοπτικό)Μέλλοντα.

Τ

ο πρωί φεύγω από το σπίτι μου τρεχάτος και πηγαίνω για το σχολείο. Βλέπω στο δρόμο κι άλλα παιδιά. Μαζί μ’ αυτά φτάνω γρήγορα στη μεγάλη πόρτα του σχολείου. Μπαίνω στην αυλή κι έπειτα ανεβαίνω στην αίθουσα. Ανοίγω τη σάκα μου και ετοιμάζω τα βιβλία. Σηκώνω το κεφάλι και κοιτάζω το δάσκαλο, που αρχίζει το μάθημα. Στο μάθημα προσέχω από την αρχή ως το τέλος.
Θα φύγω,              θα πάω ,                 Θα δω, 
θα φτάσω, 
θα μπω ,      θα ανέβω ,            θα ανοίξω, 
θα ετοιμάσω,  Θα σηκώσω,  θα κοιτάξω ,   θα αρχίσει,
 θα προσέξω
2. Να συμπληρώσεις τα κενά  παρακάτω με τις σωστές καταλήξεις του επιθέτου πολύς και να τονίσεις.
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πολλή φασαρία

πολλών γυναικών

πολύ ωραίο  παγωτό

πολλά βιβλία

πολύς κόσμος

πολλοί  φίλαθλοι

πολλές  εργάτριες 

πολλή  κούραση

3. Να συμπληρώσεις τα κενά των παρακάτω προτάσεων με το επίθετο πολύς ή το επίρρημα πολύ.
· Αυτή η άσκηση χρειάζεται πολλή προσοχή.

· Αξίζει πολύ  περισσότερο απ’ όσο νομίζεις.

· Ο πολύς  θόρυβος μου έφερε πονοκέφαλο.

· Εργάστηκε πολύ αυτές τις μέρες.

· Σήμερα έχει πολλή  ζέστη.

· Χθες ήταν μια πολύ ζεστή μέρα.

· Εκτίθεται σε πολύ μεγάλους κινδύνους.

· Το πολύ  - πολύ  να μην πάμε.

· Έχω πολλή  περιέργεια να μάθω τι έγινε.

· Η πολλή  ορθοστασία και το πολύ  τρέξιμο τον εξασθένισαν.

4. Να συμπληρώσεις τα κενά με τους κατάλληλους τύπους του ρήματος είμαι.
«Σήμερα είμαι ελεύθερος». Δεν έχω διάβασμα.

Χτυπάει το κουδούνι. Αυτή πρέπει να είναι η Μαρία.

- Πού ήσουν  χθες;

 - Ήμουν  με τους γονείς μου έξω. Εσείς πού ήσαστε(ήσασταν) ;

 - Είχαμε πάει στη θεία μου.

 - Ο αδερφός σου πού ήταν  προχθές;

 - Είχε πάει στο γήπεδο.

Η μητέρα του Γιάννη άκουσε τις ομιλίες και ρωτάει.

 - Εσείς είστε  μέσα παιδιά;
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 - Ναι, εμείς είμαστε  .  





Το επίθετο πολύς

(
Από το επίθετο πολύς παράγεται το επίρρημα πολύ, που χρησιμοποιείται στον ενικό αριθμό.


π.χ. Έφτασα στην Αθήνα πολύ αργά.


(
Το επίρρημα πολύ μπαίνει μπροστά από επίθετο ή από άλλο επίρρημα για να σχηματίσει τον υπερθετικό βαθμό των επιθέτων ή συνοδεύει ρήμα.


π.χ. Είσαι πολύ κομψή μ’ αυτό το φόρεμα.

(μπροστά από επίθετο)



  Ήρθε πολύ αργά και δεν πρόλαβε.

(μπροστά από επίρρημα)



  Έφαγα πολύ 




(συνοδεύει ρήμα)

( Το επίθετο πολλή μπαίνει πάντα μπροστά από θηλυκό ουσιαστικό. Αν όμως ακολουθεί θηλυκό επίθετο, τότε μπαίνει το επίρρημα πολύ.


π.χ. Ρίχνει πολλή βροχή.

(ακολουθεί θηλυκό ουσιαστικό)



  Ρίχνει πολύ δυνατή βροχή.
(ακολουθεί θηλυκό επίθετο)


1. Να συμπληρώσεις τα κενά με το επίθετο πολύς ή το επίρρημα πολύ.
(
Αισθάνομαι πολύ καλά σήμερα.

(
Έχω να τον δω πολύ καιρό.

(
Υπάρχει πολύς χρόνος ακόμα για να τελειώσει ο αγώνας.

(
Πολλά  παιδιά δεν ήρθαν χθες στην εκδρομή.

(
Στις μέρες μας πολλοί άνθρωποι ζουν πολύ φτωχικά.

(
Το σπίτι χτίστηκε με κόπο και αγώνα πολλών χρόνων.

2.   Να συμπληρώσεις τα κενά με το πολύ (επίρρημα) ή πολλή (επίθετο).

(
Η Κατερίνα είναι πολύ ευγενική με όλους.

(
Πρέπει να σταματήσεις την πολλή δουλειά, γατί κουράζεσαι πολύ .

(
Η Άννα είναι πολύ προσεκτική και έχει πάντα πολλή διάθεση για δουλειά.

(
Ο αέρας ήταν πολύ  δυνατός και σηκώθηκε πολλή  σκόνη.

(
Βαρέθηκα πολύ , γιατί περιμένω πολλή  ώρα.

Να θυμάσαι ότι…











